

*The Canadian*

*Journal of Linguistics*

*La Revue canadienne*

*de Linguistique*

**SPRING/PRINTEMPS 1962—7:2**

# Canadian Linguistic Association

## Association canadienne de Linguistique

---

### OFFICERS/BUREAU

President/ <i>Président</i>	E. R. SEARY, Memorial
Past President/ <i>Président sortant</i>	J. B. RUDNYCKYJ, Manitoba
Vice-President/ <i>Vice-Président</i>	J.-P. VINAY, Montréal
Secretary/ <i>Secrétaire</i>	W. S. AVIS, Royal Military College
Treasurer/ <i>Trésorier</i>	H. R. WILSON, Royal Military College
Members of the Executive/ <i>Membres du Conseil</i>	D. F. THEALL, Toronto, and ABBÉ R. CHARBONNEAU, Montréal
Editor/ <i>Rédacteur</i>	J. W. WEVERS, Toronto
Associate Editor/ <i>Rédacteur adjoint</i>	MME I. VACHON-SPIILKA, Montréal
Book Review Editors/ <i>Rédacteurs des Comptes rendus</i>	D. F. THEALL, Toronto, and M. RABOTIN, McGill

THE CANADIAN JOURNAL OF LINGUISTICS is the official publication of the Association. Annual dues of four dollars, which include subscription to the Journal, are payable to Prof. H. R. Wilson, Royal Military College, Kingston, Ont. Available back issues may also be ordered from the Treasurer.

Manuscripts in English or French may be sent to the Editor, Prof. J. W. Wevers, Dept. of Near Eastern Studies, University of Toronto, Toronto 5, Canada. A Style Sheet should be secured from the Editor before the final manuscript is typed. Books for review should be sent to Prof. D. F. Theall, St. Michael's College, University of Toronto, Toronto 5, Canada.

LA REVUE CANADIENNE DE LINGUISTIQUE est l'organe officiel de l'Association. La cotisation, abonnement compris, est de quatre dollars par année, payable au trésorier, H. R. Wilson, Royal Military College, Kingston, Ont. On peut se procurer des numéros déjà parus en écrivant au trésorier.

Les manuscrits en français ou en anglais doivent être envoyés à l'éditeur-adjoint, Mme Irène Vachon-Spilka, Université de Montréal, P.Q. Se procurer une copie du protocole avant de taper la version définitive du manuscrit. Adresser les livres au rédacteur des comptes rendus, Prof. Maurice Rabotin, Université McGill, Montréal, P.Q.

Copyright 1962 by the Canadian Linguistic Association  
Published by the University of Toronto Press

THE CANADIAN JOURNAL OF LINGUISTICS continues the JOURNAL OF THE  
CANADIAN LINGUISTIC ASSOCIATION.

LA REVUE CANADIENNE DE LINGUISTIQUE est la continuation de la REVUE  
DE L'ASSOCIATION CANADIENNE DE LINGUISTIQUE.

*Contents* OF THIS ISSUE OF

THE CANADIAN JOURNAL OF LINGUISTICS

*Sommaire* DE CETTE ISSUE DE

LA REVUE CANADIENNE DE LINGUISTIQUE

Canadian Linguistic Association/Association canadienne de  
Linguistique, ii

Editorial, iv

WILLIAM F. MACKEY, The description of bilingualism, 51

FELICIA HARBEN TRAGER, English *-sion*, *-tion* nouns, 86

RAYMOND C. GAGNÉ, Towards a Canadian Eskimo orthography  
and literature (I), 95

IRÈNE VACHON-SPILKA, La Linguistique au congrès de l'ACFAS, 108

Reviews/Comptes rendus critiques, 111

Linguistica canadiana, 113

N.B. The volume number on the cover of the previous issue should read "7:1"